
Protokół Nr 10/2011
posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 
w dniu 24 października 2011 r.

Realizowany porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia komisji Edukacji Rady Powiatu Nowo-

sądeckiego.
3. Ocena realizacji budżetu za I półrocze 2011 roku.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany 

uchwały Nr 112/IX/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 2 września 2011 r. 
zmieniającej uchwałę Nr 380/XL/2006 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 maja 
2006  r.  w  sprawie  utworzenia  Zespołu  Ekonomicznej  Obsługi  Szkół  i  Placówek 
Oświatowych w Starym Sączu.

5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyłą-
czenia placówki i szkoły z Zespołów Szkół.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie włączenia 
do  Centrum  Kształcenia  Praktycznego  i  Ustawicznego  w  Nawojowej  placówek 
oświatowych.

7. Efekty kształcenia w świetle wyników maturalnych i egzaminów zawodowych. 
8. Informacja  na  temat  realizacji  przez  Powiatu  Nowosądecki  zadań  oświatowych  

w roku szkolnym 2010/2011.
9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zamknięcie posiedzenia.

Ad.1.
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich przybyłych.

W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji oraz zaproszeni goście:
Maria JĘKOT - Skarbnik Powiatu Nowosądeckiego,
Zbigniew CZEPELAK - Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu,

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Przewodniczący  Komisji przedstawił  porządek  posiedzenia  i  poddał  go  pod 
głosowanie.
Porządek posiedzenia został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.

Ad.2.
Przewodniczący Komisji  Stanisław Mrzygłód poddał  pod  głosowanie  protokół  
nr 9 z dnia 29 sierpnia 2011 r. 
Wiceprzewodniczący Komisji Antoni Poręba zwrócił się z zapytaniem czy zawarta w 
protokole  informacja  na  temat  oferty  edukacyjnej  w  placówkach  oświatowych 
Powiatu Nowosądeckiego była prezentowana na posiedzeniu komisji. W odpowiedzi 
Dyrektor  Wydziału Edukacji,  Kultury  i  Sportu Zbigniew Czepelak poinformował,  iż 
informacja powyższa znajdowała się w materiałach przekazanych na posiedzeniu 
komisji. 
Protokół zostały jednogłośnie przyjęty i podpisany.



Ad. 3.
Skarbnik Powiatu Nowosądeckiego Maria Jękot przedstawiła informację na temat 
realizacji budżetu za I półrocze 2011 roku.

W ramach działu 801 – Oświata i wychowanie finansowane jest utrzymanie 14 szkół 
publicznych ponadgimnazjalnych oraz dotacją objęte zostały 3 szkoły niepubliczne. 
Z planowanej w tym dziale kwoty ogólnej wynoszącej 52 882 900 zł., wydatkowano 
26 873 812 zł., co stanowi 50,8%, z tego na realizację zadań oświatowych Powiatu 
wydatkowano  19 011 780  zł.,  na  realizację  projektów  współfinansowanych  ze 
środków  unijnych  7 748 212  zł.  Na  utrzymanie  i  funkcjonowanie  placówek 
oświatowych  Powiatu  Nowosądeckiego  wydatkowano  19 390 870  zł.,  co  stanowi 
53,1%  planu  wynoszącego  36 543 061  zł.  Na  ogólną  kwotę  wydatków 
zaplanowanych  na  funkcjonowanie  placówek  oświatowych  Skarbnik  Powiatu 
Nowosądeckiego Maria Jękot poinformowała, iż Powiat Nowosądecki do wydatków 
na oświatę ponad subwencję oświatową przekazał kwotę 350 000 zł. W przyszłym 
roku  planowana  jest  podwyżka  dla  nauczycieli  w  wysokości  3,8%,  natomiast 
wysokość  subwencji  ma  ulec  zmniejszeniu,  co  może  spowodować  problemy 
finansowe.  W odpowiedzi  Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Zbigniew 
Czepelak  poinformował,  iż  podejmowane  są  działania  reorganizacyjne  m.in. 
połączono trzy  szkoły  zawodowe funkcjonujące w Starym Sączu w jeden Zespół 
Szkół  Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu,  podzielono Zespół  Szkół  Rolniczych 
Centrum Kształcenia Praktycznego w Nawojowej na dwie placówki, jednakże grupa 
kosztów stałych permanentnie rośnie. W dalszej części wypowiedzi Skarbnik Powiatu 
Nowosądeckiego Maria Jękot poinformowała, iż jest niepokojąca sytuacja w związku 
z  bardzo  niskim  wykonaniem  dochodów  ze  sprzedaży  mienia  Powiatu.  Nie 
osiągnięcie planowanych dochodów z tego źródła spowoduje konieczność dokonania 
stosownych  zmian  w  budżecie  Powiatu,  polegających  na  zmniejszeniu  tych 
dochodów  i  odpowiednio  wydatków.  W  odpowiedzi  na  pytanie  Pana  Antoniego 
Poręby dotyczące wykonania dochodów ze sprzedaży mienia zaledwie w 17%, Pani 
Skarbnik Maria Jękot wyjaśniła, w związku z problemem sprzedaży działek m.in. w 
Krynicy-Zdroju, w Marcinkowicach zostanie przygotowana korekta w budżecie. 
Komisja przyjęła informację.

Ad. 4.
Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Zbigniew Czepelak  przedstawił 
projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
112/IX/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 2 września 2011 r. zmieniającej 
uchwałę Nr 380/XL/2006 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 maja 2006 r. w 
sprawie utworzenia Zespołu Ekonomicznej Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych w 
Starym Sączu.

Zmiany organizacyjne, które zaszły w szkołach ponadgimnazjalnych w Starym Sączu 
z dniem 1 września br. spowodowały, że należało wprowadzić zmiany w uchwale  
Nr 38/XL/ 2006 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 maja 2006 r., polegające 
na  wprowadzeniu  nowej  jednostki  organizacyjnej  tj.  Zespołu  Szkół 
Ponadgimnazjalnych do obsługi finansowej prowadzonej przez Zespół Ekonomicznej 
Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych w Starym Sączu. Zmiany tej dokonała Rada 
Powiatu Nowosądeckiego w dniu 2 września 2011 r., ale nadzór prawny Wojewody 
Małopolskiego w postępowaniu nadzorczym dotyczącym kontroli legalności uchwały 
zwrócił  uwagę na część zapisu §3 uchwały w części,  w której  uchwała wchodzi  
w  życie.  Zapis  „z  dniem  podjęcia”  należy  zmienić  na  „po  upływie  14  dni  od 
opublikowania” oraz podać nową podstawę prawną.



Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Ad.5/6.
Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Zbigniew Czepelak  przedstawił 
projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyłączenia  placówki  
i szkoły z Zespołów Szkół.

Z  dniem  31  grudnia  2011  r.,  wyłącza  się  z  Zespołu  Szkół  Zawodowych  
im. Stanisława Staszica w Grybowie placówkę o nazwie Ośrodek Dokształcania i 
Doskonalenia Zawodowego w Grybowie oraz z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
im.  Władysława  Witosa  w  Nawojowej  szkołę  o  nazwie  Szkoła  Policealna  dla 
Dorosłych w Nawojowej.
Utworzone  Centrum Kształcenia  Praktycznego  i  Ustawicznego  w  Nawojowej  jest 
zespołem  placówek  oświatowych,  którego  głównym  zadaniem  jest  podnoszenie 
kwalifikacji  zawodowych  i  wiedzy  ogólnej  dorosłych  oraz  uczniów.  Ma  ono 
odpowiednią  bazę,  a  więc  zasadnym staje  się,  aby  pozostałe  placówki,  które  w 
swojej działalności statutowej miały zapisane te zadania a mieszczą się w innych 
Zespołach  Szkół  były  zarządzane  przez  Dyrektora  Centrum,  co  pozwoli  lepiej 
koordynować  realizację  tych  zadań.  Stąd  istnieje  konieczność  wyłączenia  ich  z 
dotychczasowych  Zespołów  Szkół.  Dyrektor  Zbigniew  Czepelak  poinformował,  iż 
wszystkie  zajęcia  prowadzone  będą  przez  nauczycieli  jednostki.  Internat  będzie 
należał do CKPiU w związku z powyższym subwencja będzie należała co Centrum. 

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Zbigniew Czepelak  przedstawił 
projekt  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie włączenia do Centrum 
Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego w Nawojowej placówek oświatowych.

Włącza się do Centrum Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego w Nawojowej 
następujące placówki i szkołę:

1) Centrum Kształcenia Ustawicznego w Marcinkowicach,
2) Ośrodek Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego w Grybowie,
3) Szkołę Policealną dla Dorosłych w Nawojowej.

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.



Ad. 7/8.
Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Zbigniew Czepelak  przedstawił 
informację na temat efektów kształcenia w świetle wyników maturalnych i egzaminów 
zawodowych  oraz  realizacji  przez  Powiatu  Nowosądecki  zadań  oświatowych  w  roku 
szkolnym 2010/2011.

Powiat  Nowosądecki  jest  organem  prowadzącym  dla  22  szkół  i  placówek 
oświatowych.  Szkoły  te  kształciły  w  roku  szkolnym  2010/2011,  5183  uczniów. 
Dyrektor Zbigniew Czepelak poinformował,  iż  omawiany rok szkolny był  kolejnym 
rokiem niżu demograficznego w szkołach Powiatu Nowosądeckiego. W stosunku do 
roku  szkolnego  2008/2009  liczba  uczniów  spadła  o  234  uczniów  pogłębiając 
problemy z finansowaniem zadań oświatowych, a w trakcie roku szkolnego ubyło 
jeszcze  29  uczniów.  Mniejsza  liczba  uczniów  wpływa  również  na  podniesienie 
kosztów  kształcenia  związane  z  mniejszą  liczebnością  uczniów  w  oddziale  oraz 
tworzeniem oddziałów dwuzawodowych. Dodatkowym obciążeniem dla budżetu jest 
obowiązek wypłacania nauczycielom gwarantowanej średniej płacy na podstawie art. 
30  a  Karty  Nauczyciela,  co  wiąże  się  z  wypłatą  dodatkowych środków w formie 
jednorazowego  dodatku  wyrównawczego.  W  styczniu  2011  r.,  Powiat  musiał 
przekazać na ten cel, wraz z pochodnymi, ponad 1 milion złotych uszczuplając w ten 
sposób wydatki bieżące 2011 r.
Decyzją  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  połączono  trzy  szkoły  zawodowe 
funkcjonujące  w  Starym Sączu,  to  jest  Zespół  Szkół  Zawodowych,  Zespół  Szkół 
Zawodowych nr 2 i Zespół Szkół Drzewno - Mechanicznych w jeden Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu, które od 1 września 2011 r. funkcjonują, jako 
jedna placówka.
Dla  poprawy  wykorzystywania  środków  zewnętrznych,  a  także  w  związku  z 
koniecznością  racjonalizacji  wydatków  oświatowych  uchwałą  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego  podzielono  Zespół  Szkół  Rolniczych  Centrum  Kształcenia 
Praktycznego w Nawojowej  na dwie  placówki.  Szkoły  dla  młodzieży  funkcjonują  
od 1 września 2011 r. w ramach Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Nawojowej a 
internat  i  gospodarstwo rolne zostały  włączone do nowej  placówki  zajmującej  się 
kształceniem  praktycznym,  ustawicznym  i  kursowym  pod  nazwą  Centrum 
Kształcenia Praktycznego i  Ustawicznego Nawojowej.  Placówka ta  w najbliższym 
czasie powinna kompleksowo objąć organizacyjnie wszystkie placówki kształcenia 
ustawicznego i dokształcania z terenu Powiatu Nowosądeckiego.
Wyników egzaminów nie  można  traktować,  jako  rankingu  szkół,  ponieważ  samo 
zestawienie  wyników nie  odzwierciedla  wkładu  pracy  szkoły  i  nauczycieli.  Ocena 
pracy szkół na podstawie wyników egzaminu zewnętrznego będzie możliwa dopiero 
po uzyskaniu wskaźnika określanego, jako efekt dodany edukacji albo edukacyjna 
wartość  dodana,  który  porównuje  diagnozę  uczniów  „na  wejściu”.  Przy  ocenie 
efektów  kształcenia  należy  uwzględnić  to,  że  do  szkół  powiatowych  przychodzi 
młodzież  ze  stosunkowo  niskimi  wynikami  egzaminu  gimnazjalnego.  W  ramach 
środków  pozyskanych  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  organizowano  od 
września 2009 r., zajęcia dodatkowe dla około 1400 uczniów liceów i techników z 
terenu powiatu. Przez dwa lata Powiat Nowosądecki wykorzystywał na ten cel środki 
w ramach programu „Możemy więcej” oraz „Aktywna edukacja”.
Wiceprzewodniczący Komisji Antoni Poręba zasugerował, aby przeprowadzić analizę 
zdawalności egzaminów zawodowych i egzaminów dojrzałości po realizacji projektów 
celem zbadania  czy  uczestnictwo  w  zajęciach wpłynęło  na  poprawę wskaźników 
zdawalności. Dyrektor Wydziału EKS Zbigniew Czepelak zobowiązał się zwrócić do 



Pani Moniki  Bochenek Dyrektora Powiatowego Centrum Funduszy Europejskich o 
przygotowanie powyższej informacji na 28 października br. 
Komisja przyjęła informację. Materiał stanowi załącznik do protokołu.
Wiceprzewodniczący  Komisji  Antoni  Poręba  zwrócił  się  z  pytaniem  o  sale 
gimnastyczną przy LO w Grybowie. W odpowiedzi na pytanie Dyrektor Wydziału EKS 
Zbigniew Czepelak wyjaśnił, iż wygrała firma z Nowego Sącza, która jest na etapie 
ukończenia koncepcji budowy sali gimnastycznej. 

Ad.9.
Przewodniczący Komisji Stanisław Mrzygłód wyraził słowa uznania dla Pani Alicji 
Wąsowicz Dyrektora Zespołu Szkół im. Władysława Orkana w Marcinkowicach, za 
rozwój  placówki spowodowany innowacyjnymi kierunkami nauczania m.in. klasa o 
profilu wojskowym, klasa o profilu policyjnym, klasa o profilu pożarniczym. 

Ad. 10.
Przewodniczący  Komisji  Stanisław  Mrzygłód podziękował  zebranym  
za przybycie i zamknął posiedzenie.

Przewodniczący
       Komisji Edukacji RPN

         Stanisław Mrzygłód

Protokołowała: Anna Walczak


